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PROTOKÓŁ  Nr 17/2016 

posiedzenia Komisji Administracji, Porządku Publicznego, 
Bezpieczeństwa i Ochrony Ludności ,  

które odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Radomiu                  
 w dniu 17 listopada 2016 roku, o godz.13.30 

 
 
Przewodnicząca Komisji  -  Ewa Brzezińska 
Protokolant                        -  Joanna Kosior 
 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie. Powitała radnych i zaproszonych gości. 
Listy obecności stanowią załącznik Nr 1 i Nr 2 do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyło  
5 członków Komisji na ustawową liczbę 7, co stanowi kworum do podejmowania 
prawomocnych decyzji.  
  
Porządek dzienny posiedzenia przedstawiał się następująco: 
 
1. Informacja o pracy Biura ds. Funduszy Europejskich. 

 
2. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
 
 
Przy 5 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja przyj ęły w/w porządek 
dzienny posiedzenia. 
  
  
Przystąpiono do realizacji 1 pkt porządku dziennego posiedzenia - Informacja o pracy 
Biura ds. Funduszy Europejskich. 
 
 
Naczelnik Biura ds. Funduszy Europejskich Jarosław Daszkiewicz poinformował, że 
przekazał materiał dotyczący pracy biura w wersji papierowej (zał. Nr 3 do protokołu). 
Powiedział, że przedłożony materiał zawiera zgodnie z regulaminem zakresy 
odpowiedzialności Biura ds. Funduszy Europejskich czyli wnioski o dofinansowanie i 
pozyskiwanie środków europejskich, rzeczy związane z wdrażaniem projektów, monitoring 
strategii zrównoważonego rozwoju, kwestia informowania o pozyskiwanych funduszach, 
współpraca z organizacjami gospodarczymi i Gminami. Zwrócił uwagę na różnice w 
uwarunkowaniach dotyczących pozyskiwania środków pomiędzy perspektywą 7-13 a 14-20, 
w materiale zawiera dość obszerny opis, ponieważ te różnice są istotne. Kiedy spojrzymy na 
pozyskiwanie funduszy czy w powiecie radomskim czy z punktu widzenia innych jednostek 
samorządu terytorialnego to trzeba o tych różnicach pamiętać. Dodał, że zainteresowania w 
naszym regionie skupia się na inwestycjach infrastrukturalnych takich podstawowych typu : 
drogi, szpitale, edukacja.  W odróżnieniu od perspektywy 7-13, pozyskiwanie środków na 
tego typu inwestycje jest znacznie trudniejsze. Bierze się to stąd, że zgodnie ze strategią 
Europa 2020 a umowami podpisanymi z Komisją Europejską  w ramach umowy partnerstwa 
na tę nową perspektywę. Powiedział, że infrastruktura na tym poziomie podstawowym została 
odsunięta na dalszy plan. Strategicznymi wyznacznikami stały się przedsięwzięcia związane z 
informatyzacją życia i społeczeństwa, działania związane ze współpracą przedsiębiorstw i 
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sektora badawczo-rozwojowego, także działania związane z gospodarka nisko emisyjną czyli 
działaniami bardziej wyrafinowanymi. Unia uznała,  iż 7 lat  było w perspektywie 13-20 to 
wystarczający czas i ilość pieniędzy na to, żeby Polska poradziła sobie z tą infrastrukturą 
podstawową, a teraz przechodzą już do wyższych przedsięwzięć, o których już wspomniał. 
Poinformował, że poziom naszego Powiatu, daleko odbiega jeśli chodzi o PKB i poziom 
rozwoju infrastruktury podstawowej nawet od północnego Mazowsza, zmiana priorytetów i 
sposobu podejścia do pozyskiwania środków, utrudnia w dużej mierze  życie. Przykładem są 
drogi, nie mamy sieci połączeń trasy europejskiej na naszym terenie, żadne takie drogi się nie 
krzyżują, co wyklucza nas na  pozyskiwanie pieniędzy na modernizacje dróg, podczas gdy 
północne Mazowsze typu Ostrołęka, Płock są w tej dobrej sytuacji, ponieważ te drogi przez 
ich teren przebiegają i mogą w ramach RIT-u aplikować o dofinansowanie. W takiej sytuacji 
pozostaje szukanie obszarów, których te środki mogą pozyskiwać. Jednym z takich obszarów 
są Regionalne Inwestycje Terytorialne. Starają się pozyskiwać środki w obszarze ochrony 
zdrowia oraz w ramach RIT-u ścieżki rowerowe. Jeśli chodzi o ochronę zdrowia to co wpisali 
do planów i przedsięwzięć związane jest z naszymi szpitalami i szansą na zakup sprzętów w 
odniesieniu do poszczególnych grup chorobowych typu kardiologia, układ stawowo-
mięśniowy, układ pokarmowy. Kłopot zaczyna z się z inwestycjami kubaturowymi, ale zależy 
im również na inwestycjach związanych z rozbudową, przebudową. Pojawiają się bariery  i 
ograniczenia, których w 7/13 nie było, jeśli chodzi o przebudowę czy rozbudowę, ale musi 
być ona związana z dostosowaniem kubatury do instalowania nowo zakupionego sprzętu. 
Dodał, że będą się starać w możliwie szerokim zakresie korzystać również z kubatury. Jeśli 
chodzi o ścieżki rowerowe to są na etapie modyfikacji RIT-u, są w stałym kontakcie z 
Urzędem Marszałkowskim. Wstępna ocena zmodyfikowanego RIT-u, powinna pojawić się na 
początku przyszłego tygodnia. Powiedział, również o zrealizowanych projektach typu budowa 
boiska wielofunkcyjnego w Iłży czy projekt ZSP w Iłży związany z praktykami 
zagranicznymi w Portugali. Poinformował, że zestawienie projektów jakie były realizowane 
przez Powiat Radomski w latach 2015/2016 znajduje się w przedłożonej informacji. Co do 
strategii rozwoju Powiatu zostaje na sesji Rady Powiatu przedstawiony monitoring, poprzez 
analizę wskaźników monitoringowych. Współpraca z organizacjami gospodarczymi, gdzie w 
udziale przypadło im Stowarzyszenie Radomskiego Obszaru Funkcjonalnego. Powiedział, że 
w przyszłym tygodniu odbędzie się spotkanie  przedstawicieli gmin wchodzących w skład 
ROF i ma ono służyć określeniu w jakich dziadzinach wnioski i projekty chcieli by pisać. 
Poinformował, że zgłaszają się do nich osoby indywidualne oraz organizacje pozarządowe o 
udzielenie informacji na temat środków europejskich, oczywiście przekazują takie informacje. 
 
Radna Teodozja Bień zapytała czy RIT współpracuje ze Stowarzyszeniem ROF, ponieważ 
tam też jest mowa o ścieżkach rowerowych, to może można było by wspólnie działać?. 
 
Naczelnik Biura ds. Funduszy Europejskich Jarosław Daszkiewicz odpowiedział, że jeśli 
chodzi o ścieżki rowerowe to jest tak, że wspólne budowanie ścieżek jest wskazane, ponieważ 
kryteria budowy ścieżek rowerowych preferują mobilność miejską. Oczywiście było by to 
bardzo dobre rozwiązanie. 
 
Radna Teodozja Bień zapytała również o projekt dotyczący informatyzacji szpitala w 
Pionkach czy jest on w trakcie czy został już zakończony? 
 
Naczelnik Biura ds. Funduszy Europejskich Jarosław Daszkiewicz odpowiedział, że 
początkowo ten projekt był wpisany do RIT –u, jako jeden z segmentów modernizacji 
szpitala. Powiedział, że pod koniec 2015 roku  ogłoszony został otwarty konkurs na 
informatyzację placówek ochrony zdrowia, dlatego Pionki wzięły w nim udział, ponieważ 
była taka możliwość, tym samym „wypisując” się z RIT-u. Dodał, że udało się uzyskać od 



 3

razu dofinansowanie w tym konkursie ogłoszonym w ubiegłym roku, w lipcu została 
podpisana umowa o dofinansowanie i projekt już jest w początkowej fazie realizacji. 
 
Przewodnicząca Komisji Ewa Brzezińska zapytała o jakie środki w tym roku aplikowali 
konkretnie?. 
  
Naczelnik Biura ds. Funduszy Europejskich Jarosław Daszkiewicz odpowiedział, że były 
to projektu edukacyjne, a jeśli chodzi o infrastrukturalne to są to trzy wnioski związane z 
budowa ścieżek rowerowych pod konkurs, który w tej chwili trwa. 
 
Przewodnicząca Komisji Ewa Brzezińska zapytała czy była w tym programie ujęta droga?. 
 
Naczelnik Biura ds. Funduszy Europejskich Jarosław Daszkiewicz odpowiedział, że drogi 
są ujęte z programu 2014-2020 w ramach programu rozwoju obszarów wiejskich 
Walentynów-Tomaszów i Sucha-Męciszów oraz z perspektywy 2007-2013, ponieważ zostały 
ogłoszone dodatkowe nabory, bo pojawiły się oszczędności, więc drogi, które były 
przygotowane mogą w większym stopniu uzyskać dofinansowanie jeszcze na finiszu 
poprzedniej perspektywy. 
 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawiony materiał. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 2 pkt porządku dziennego posiedzenia - Sprawy różne i wolne 
wnioski. 
 
 
Radna Ewa Tkaczyk zapytała o drogę Piskornica?. 
 
Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka odpowiedziała, że roboty na tej drodze są 
niedokończone, wykonawca ma naliczane kary. Powiedziała, że są takie możliwości  jak 
zerwanie z nim umowy i to nie jest korzystne lub po prostu pozwolić na dokończenie tego 
zadania w terminie późniejszym i za to płaci kary, ponieważ nie uznali zasadności 
przedłużenia terminu zakończenia robót. Powiedziała, że powodów podawali kilka, już raz 
mieli przedłużany termin ze względu na próbę zmiany konstrukcji pod budowę drogi, bo 
uważali, że ta konstrukcja, która jest zaprojektowana w dokumentacji projektowej to nie da 
się jej wykonać. Poinformowała, że były rozmowy z projektantem,  badania ponowne gruntu, 
okazało się, że da się ją wykonać. Dodała, że trwały spotkania rady budowy, dotyczące tej 
konstrukcji, o ten czas został przedłużony termin. W tej chwili jest zła organizacja firmy oraz 
nieudolność prowadzenia inwestycji. 
 
Radny Włodzimierz Ćwil  zapytał, czy ta firma już cos kiedyś dla nas robiła?. 
 
 
Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka odpowiedziała, że tak np. Makowiec-Rawica i  ul. 
Wspólna w Pionkach. To jest firma, która robiła już inwestycje drogowe. 
 
Przewodnicząca Komisji Ewa Brzezińska zapytała w jakiej wysokości są naliczane kary?. 
 
Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka odpowiedziała, że wysokość kary jest naliczana 1% od 
kwoty netto wartości zadania za każdy dzień, więc są to wysokie kary. 
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Więcej spraw nie zgłoszono. 
 
Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenia Przewodnicząca zamknęła                          
17 posiedzenie Komisji Administracji, Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa i Ochrony 
Ludności  o godz. 14:15. 
 
 
 
 Protokołowała:                                                                      Przewodnicząca Komisji 
 
  Joanna Kosior                                                                          / - / Ewa Brzezińska 
 


